
 Zagreb, 16.03.2017. 
 

Z A P I S N I K 
 

Sa sjednice Upravnog i Nadzornog odbora Hrvatskog pčelarskog saveza održane dana 
09.03.2017. godine u prostorijama HPS-a na adresi Ulica Pavla Hatza 5/III, Zagreb s 
početkom u 11.00 sati. 
 
Prisutni: Upravni odbor prisutni : Ivan Tucaković, Branko Lipić, Damir Krog, Vinko Pošta, 
Ivan Mravak,Milan Kolundžija, Ivan Zelić, Đuka Petrić, Darko Martinović, Ivan Puškarić, 
Dražen Kocet, Marijan Hrženjak, Željko Balen, Stjepan Aračić, Mario Marijanović, Ivo 
Vlašić.  
     Upravni odbor odsutni: Juraj Kukas,Dario Gmiza, Stanko Čuljak, Sanjin Žarković 
                Nadzorni odbor:Darko Vancaš, Slavko Kaurić. 
 
DNEVNI RED: 

1. Prihvaćanje zapisnika sa sjednice od 26. siječnja 2017-03-16 
2. Informacije o radu Saveza između dvije sjednice Upravnog odbora 
3. Informacije članova odbora o radu između dvije sjednice Upravnog odbora 
4. Dogovor o datumu održavanja Skupštine HPS-a 
5. Izrada Statuta HPS-a ( prijedlog PU Lipa – Koprivnica i prijedlog novog Statuta  UPU 

PGŽ) 
6. Prijedlog pravnih akata HPS-a 
7. Razno – pitanja i odgovori 

 
Gospodin Mravak Ivan je otvorio sjednicu, pozdravio prisutne. Utvrdio je da je prisutno 16 
članova UO od 21 člana te da su sve odluke koje se donesu pravovaljane. Obavijestio je 
prisutne da će se predsjednik Vladimir Bilek naknadno pridružiti. Predložio je dopunu 
dnevnog reda , odnosno nakon prihvaćanja zapisnika sa prethodne sjenice i izvještaja o radu 
Saveza između dvije sjednice UO predložio je prihvaćanje: 

1. Ostavki 
-Vladimira Bileka na funkciju predsjednika HPS-a zbog ozbiljnih zdravstvenih 
problema 

-Ankice Dušević na funkciju predsjednice NO radi preuzimanja funkcije v.d. tajnice 
HPS-a 

-Maria Marjanovića člana UO  iz Osječko baranjske županije radi loše suradnje sa 
svojim županijskim savezom 

2. Zapisnik o primopredaji dokumentacije, nakon izbora v.d. tajnice, koji će pročitati 
član komisije Darko Martinović. 

 
Dnevni red i dopuna dnevnog reda jednoglasno su prihvaćeni. 
 
1.PRIHVAĆANJE ZAPISNIKA SA SJEDNICE 26. SIJEČNJA 2017 GODINE 
 
Gospodin Mravak upitao je prisutne da li su pročitali navedeni zapisnik i da li ga prihvaćaju. 
Zapisnik je jednoglasno prihvaćen. 
 
2. INFORMACIJE O RADU SAVEZA IZMEĐU DVIJE SJEDNICE UO 
 
Gospodin Mravak pročitao je izvještaj o radu Saveza između dvije sjednice. 



-Održan radni sastanak u Hrvatskoj poljoprivrednoj komori 01.02.2017. Ispred Komore 
sastanku su nazočili Matija Brlošić- predsjednik HPA i Tatjana Radić- voditeljica odjela za 
regionalni razvoj, a HPS su predstavljali Vladimir Bilek- predsjednik HPS-a, Ankica Dušević-
v.d. tajnica HPS-a, Petrić Saša- voditelj programa potpora HPS-a. 
 Gospodin Bilek upoznao je prisutne sa problematikom sektora pčelarstva, te smo ih izvijestili 
o slijedećim točkama po kojima smo tražili njihovu potporu i pomoć na budućim sastancima u 
Ministarstvu poljoprivrede i drugim instancama gdje će se rješavati predmetna problematika: 

- mjere ruralnog razvoja 
- rješavanje problema oko priznavanja odštete pčelarima u slučaju proglašenja 

elementarne nepogode 
- eko renta za pčelarska vozila 
- štete uzrokovane pticama pčelaricama 
- suzbijanje patvorina na tržištu 
- nacionalna ambalaža – staklenka za med 
- zaštita meda na području Hrvatske 
- korištenje plinskog ulja- plavi dizel 

Poseban naglasak stavljen je na slijedeće točke: 
- financiranje ažuriranja evidencije pčelara i pčelinjaka 
- mjere agro okoliša 
- osiguranje sredstava u proračunu za jedno ljetno tretiranje pčelinjih zajednica protiv 

varoe 
- donošenje Pravilnika o medu 
 

-Raspisan je natječaj za dizajn staklenke za med 03.02.2017 koji će biti otvoren 60 dana 
od dana objave na službenoj internetskoj stranici HPS-a. 
 
-Održan je sastanak 02.02.02107. UPU PGŽ i HPS-a u Saboru Republike Hrvatske. 
Sastanku su nazočili sa strane UPU PGŽ: Branko Vidmar – predsjednik UPU PGŽ, Nedjeljko 
Mrakovčić – dopredsjednik UPU  PGŽ, Mirko Almaši – tajnik UPU PGŽ, Dražen Lušić – 
član predsjedništva UPU PGŽ, Đuka Petrić – član predsjedništva UPU PGŽ  te predstavnici 
HPS-a: Vladimir Bilek – predsjednik HPS-a, Ankica Dušević – v.d. tajnica HPS-a, Saša Petrić 
– voditelj potpora HPS-a, Vedran Lesjak – urednik lista Hrvatska pčela. 
Teme sastanka bile su:- izrada novog statuta HPS-a,  

                                -informacija Hrvatskom pčelarskom institutu  u Kastvu 
                               -patvorenje meda na tržištu Republike hrvatske. 

Gospodin Vidmar je predložio da nam primjer dobrog Statuta bude Statut  lovačkog saveza 
jer omogućava veću operativnost Predsjednika uz 5 dopredsjednika. Isto tako treba smanjiti i 
broj delegata na Skupštini. U Statut unijeti i gospodarske djelatnosti te pčelarski sektor 
obuhvatiti kroz Zakon o pčelarstvu koji je potrebno što prije donijeti. 
Gospodin Lušić je upoznao prisutne da će Hrvatski pčelarski institut biti registriran u skoro 
vrijeme, te da se nada da ćemo zajedno ući u veće projekte te se umrežiti diljem EU, dijeliti 
međusobno informacije te razmjenjivati iskustva. Želio bi napraviti Sporazum u suradnji te 
povezati Institut-Savez- ustanove EU. 
Gospodin Bilek je naglasio da su patvorine tema prisutna tema na svakom sastanku UO. 
Rekao je da ćemo napraviti sastanak sa Upravom carine i u vezi inspekcije  prodaje meda po 
štandovima duž prometnica u ljetnom periodu. 
Gospodin Vidmar je primijetio da mnogi laboratoriji koji nisu ovlašteni vrše analize meda, a 
da neki ovlašteni laboratoriji uopće ne vrše peludnu analizu, a izdaju certifikate o kvaliteti 
meda i da se to treba riješiti. 



Gospodin Almaši je postavio pitanje imenovanja povjerenika za PU „Matulji“ – Rukavac. 
Odgovoreno mu  je da je na nekoliko sastanaka UO i na Skupštini bilo raspravljano o toj 
problematici te da je zauzet stav da neće biti imenovanja novih povjerenika do donošenja 
novog Pravilnika o povjerenicima. 
 
-Održan je 13. Međunarodni pčelarski sajam – Gudovac 2017. 11.-12.02.2017. 
U organizaciji Bjelovarskog sajma d.o.o. i Hrvatskog pčelarskog saveza na sajamskom 
prostoru Gudovac održan je Sajam. 
Na sajmu su održana slijedeća predavanja: 
1.Suzbijanja rojenja na velikim pčelinjacima – predavač Janoš Balint 
2.Osobine pčela otpornih na varou-najnovije spoznaje – predavači Marin Kovačić, 
mag.ing.agr., i prof.dr.sc. Zlatko Puškadija 
3.Prihrana pčelinjih zajednica u suvremenom pčelarenju – prof.dr.sc. Zlatko Puškadija i Marin 
Kovačić dipl.ing..agr. 
4.Sjetva i sadnja medonosnog bilja – Matija Bučar, prof. 
5.Otrovanja kukaca – prirodnih oprašivača  - Ivana Tlak Gajger, Martina Sakač, Aleš Gregorc 
6.Smjernice i trendovi uzgoja i zaštite zdravlja i pčela u Hrvatskoj i EU- prof.dr.sc. Nikola 
Kezić 
7.Pčelarenje s varozom bez kemije – Sulejman Alijagić, prof. 
8.Pomoć mladim/novim pčelarima u razumijevanju izazova suvremenog pčelarenja – Igor 
Petrović , dipl.ing.agr. 
 
-Održan sastanak 08.02.2017. u Upravi za veterinarstvo i sigurnost hrane 
Sa strane Uprave prisutni su Damir Agačić- pomoćnik ministra poljoprivrede, Daria Vrtarić, 
Natalia Knežević, Ivica Sučec, Nikša Barišić, Brankica Capek, a s strane HPS-a prisutni su 
Ivan Mravak- dopresjednik HPS-a, Ankica Dušević v.d. tajnica HPS-a, Saša Petrić – voditelj 
potpora HPS-a, Vedran Lesjak – urednik lista Hrvatska pčela. Tema sastanak bila je 
problematika primarnih proizvođača (pčelara) i veterinarskih inspektora na terenu, a vezana 
uz provođenje analiza na antibiotike i teške metale. Također se razgovaralo o programu 
kontrole i suzbijanja varoze jer smo mišljenja da bi prilikom izrade navedenog programa 
trebalo uključiti i predstavnike HPS-a. Tražili smo da Uprava organizira nabavu i podjelu 
VMP-a pčelarima, ali smo odbijeni jer nisu to u mogućnosti provesti. Radi se o ljetnom 
tretiranju pčela. 
Gospodin Mravak se referirao na sve veće prisustvo američke gnjiloće i postupanje 
veterinarske inspekcije te njihove educiranosti i broja veterinara na rastući broj košnica i 
pčelara. Gospodin Petrić navodi da treba izdati brošuru s popisom bolesti, slikama i 
liječenjem.  
Gospodin Sučec je naglasio da upravo zbog navedenih problema treba ažurirati JRDŽ, te će 
po tome inspekcijske službe moći identificirati zaražene pčelinjake te poduzeti potrebne 
mjere. 
 
-Održan sastanak u Hrvatskom prirodoslovnom muzeju 15.02.2017. 
Dana 15.02.2017. održan je sastanak u Hrvatskom prirodoslovnom muzeju. Sa strane Muzeja 
prisutni su bili : prof.dr.sc. Tatjana Vlahović – ravnateljica Muzeja, dr.sc. Iva Mihoci- viša 
kustosica Muzeja, dr.sc, Zorana Sedlar – kustos pripravnik. Sa strane HPS-a  prisutni su bili 
Ankica Dušević – v.d. tajnica HPS-a, Saša Petrić – voditelj potpora, Vedran Lesjak – urednik 
Hrvatske pčele. 
Na sastanku je dogovoreno da će HPS dati punu potporu Muzeju prilikom organizacije i 
postave izložbe pod nazivom „Zašto je pčela važnija od čovjeka“. Kontaktirati ćemo naše 
članove kako bi Muzeju ustupili na godinu dana stare eksponate. 



-Objavljeni rezultati prvog fotonatječaja „Život s pčelama“ 12.02.2017.  
Bilo je 48 autora sa 128 fotografija. Izabrane su slijedeće fotografije: 
1.mjesto Pčele u akciji – Goran Jurjević iz Splita 
2.mjesto Pčelinjak na Bilogori – Željko Smešnjak , Veliko Trojstvo 
3.mjesto Marljiva pčela – Arsen Miletić , Rijeka 
4.mjesto Pčela na cvijetu – Valerija Hadzivelikos, Zagreb 
 
-23.02.2017. održan je sastanak u Celju na temu kranjske pčele pod nazivom 
Kranjska pčela , jučer , danas, sutra 
Sastanku su nazočili Peter Kozmoz, Aleksandar Uzunov, Ivan Mravak, Ankica Dušević, 
Krešo Piljak, Fran Šmrc, Miha Matelko, Marko Hrastilj, Boštjan Noč. 
Zaključeno je da trebamo zaštititi kranjsku pčelu od miješanja s drugim vrstama pčela iz 
okruženja, odnosno da želimo da se održi čista vrsta te da činimo sve što možemo da ih 
zaštitimo. Pored toga što ih trebamo štititi od ostalih vrsta trebamo ih štititi od bolesti, 
nametnika i štetočinja. Pčela danas ne može preživjeti bez pomoći čovjeka te općenito 
moramo raditi na zaštiti pčele kao ugrožene vrste, a na osnovu toga dobiti naknadu po košnici. 
Sa gospodinom Boštjanom Nočom održali smo i sastanak te razgovarali o načinu registracije 
amitraza, o njihovoj Dobroj pčelarskoj praksi, Pravilniku o staklenkama, o PDV-u da li je 
prihvatljiv ili neprihvatljiv trošak. Oni o PDV-u razgovaraju s ministarstvom financija. 
ČZS je zatražio potporu za organizaciju Apimondie 2021.godine. 
 
Nakon izvještaj o radu Saveza koji je prihvaćen, razvila se diskusija u smjeru patvorina 
meda.Gospodin Mravak ustvrdio je da je za prodaju meda bez etiketa  nadležna Carina. 
Upozorio je pčelare da prilikom prijevoza meda sa jedne na drugu lokaciju moraju imati 
popratnicu te da o tome obavijeste sve pčelare jer im u protivnom  med može biti oduzet sa 
strane službenika Carine. Zelić se potužio da u Benkovcu imaju sajam, a siguran je da neki 
prodavači prodaju patvorine te je rekao da će sigurno pozvati nadležnu Carinu. Sad kad počne 
sezona takvih prodavača biti će puno na prometnicama po Dalmaciji, a izvor takve robe je isti. 
Gospodin  Lipić je naveo slučaj iz svoje Županije kada su zamolili inspektoricu da pretraži 
štandove i izuzme uzorke, na što je dobio dopis da oni to ne mogu učiniti. Gospodin Puškarić 
je predložio da tajnica kontaktira Carinu kako bi dobila brojeve ispostava te takvu listu 
poslala svim članovima UO. Gospodin Marijanović je dao prijedlog da se HPS sastane sa 
Carinom, uskladi postupanja i prema pčelarima treba spustiti informaciju. Nema smisla 
sastajati se sa izvršiocima već se treba sastati sa načelnkom Carine. Isto, treba dopuniti i 
izmijeniti Dobru pčelarsku praksu i to napraviti sa stručnim osobama. 
Gospodin Kaurić je nadopunio da bi kontakte inspektora trebalo objaviti u Hrvatskoj pčeli. 
 
3. OSTAVKE 
 
1.Predsjednik Vladimir Bilek podnio je ostavku na mjesto člana UO HPS-a ispred 
Bjelovarsko –bilogorske županije.  
Ostavku je podnio radi ozbiljnih zdravstvenih tegoba. 
 
2. Ankica Dušević podnijela je ostavku na funkciju predsjednice NO HPS-a. 
Ostavku je podnijela radi preuzimanja funkcije v.d. tajnice HPS-a 
 
3. Mario Marijanović podnio je ostavku na mjesto člana UO HPS-a ispred Osječko –
baranjske županije. 
Ostavku je podnio radi nezadovoljavajuće suradnje sa Županijskim savezom. 
 



Ostavke su jednoglasno prihvaćene. 
 
Gospodin Maritnović je primijetio da UO prihvatio ostavke, sto je u redu, a  Skupština  ih  
treba razriješiti.  UO može odrediti tko će dalje voditi Savez. Gospodin Mravak je naveo da 
po Statutu Savez vodi jedan od 2 dopredsjednika. UO je prihvatio gospodina Mravka da 
obavlja dužnost predsjednika Saveza.. 
 
4. ZAPISNIK O PRIMOPREDAJI DOKUMENTACIJE 
 
U komisiji za primopredaju dokumentacije bili su Tomislav Gerić, Borivoj Vujić, Darko 
Martinović, Ankica Dušević . Primopredaja je započela 22.02.2017. Primopredaju je 
prekinuo nakon cca 1,5 h gospodin Tomislav Greić s isprikom da ima drugih obaveza, tada je 
dogovoreno da će se odazvati na nastavak primopredaje po usklađenom terminu, da bi isti 
dana 07.03.2017. izvijestio kako nije u mogućnosti pristupiti završetku primopredaje. 
Neovisno n gore iznesenom primopredaja dokumentacije je završena 08.03.2017. godine u 
12,40 h. 
1. Statusna dokumentacija 
Tomislav Gerić obvezuje se  predočiti originalne odluke, (potpisane i ovjerene) o izboru i 
imenovanu Nadzornog odbora, Upravnog odbora i predsjednika Saveza, zapisnike s 
pripadajućim odlukama sa sjednica Skupštine Saveza, Upravnog i Nadzornog odbora.  
Napomena: naprijed navedeno nije predočeno do dana završetka ovog zapisnika. 
-nije riješeno imovinsko-pravno pitanje prostora-stana u kojem je smješten Savez, 
-nije predočen predmet sudskog postupka vezano za stan HPS-a 
-nema temeljnih normativnih akata koji reguliraju poslovanje Saveza ko i radno-pravnog 
statusa zaposlenika,  
U HPS-u se koriste 2 pečata : 1 okrugli i 1 pravokutni, obadva bez broja 
-nema evidencije o broju komada pečata kao i osoba zadužene za iste 
Ključeve poslovnog prostora imaju svi zaposlenici. 
2.Radnopravni odnosi 
Predani su dosijei radnika za : Saša Petrić, Vedran Lesjak, Vesna Filmar, Tomislav Gerić i 
Ankica Dušević (ugovori o radu, Prijave na Mio i HZZO, e-radna knjižica, odluke i rješenja 
ponaosob)  
Jedini kompletan dosije je Ankice Dušević. Svim ostali su nekompletni. Nedostaju odluke o 
povećanju plaće, originalno potpisani ugovori o radu, e-knjižice, odluke o korištenju godišnjih 
odmora , a isti i nisu urudžbirani niti provedeni kroz kolanje dokumentacije u Savezu. 
3.Financijska dokumentacija 
Nema inventurne liste, popis imovine na dan 31.12.2016. članovi komisije :Tomislav Gerić, 
Saša Petrić, Vedran Lesjak. 
Nekretnina HPS-a, stan u kojem je smješten HPS nije unesen u poslovne knjige HPS-a 
4. Komercijalna dokumentacija 
Nije predočen ugovor o tiskanju časopisa Hrvatska pčela. 
Nije predočen ugovor o  opskrbi električnom energijom. 
5.Ostala dokumentacija 
Odložene su potvrde o upisu u registar pčelarskih vozila i potvrde o upisu u katastar pčelara i 
broju košnica. 
Vodi se i registar pčelarskih udruga ali nije ažuriran. 
6.Pčelarska škola Zagreb 
Škola je registrirana i u fazi mirovanja. Dokumentacija je u zaključanom ormaru koja će 
naknadno biti temeljito pregledana i popisana. 



Sva ostala dokumentacija koja se nalazi u raznim mapama na policama treba biti isto tako 
temeljito pregledana i popisana. 
Ovaj zapisnik je skup smjernica kako se trebaju otkloniti nedostatci i regulirati 
poslovanje Saveza. 
Zapisnik o primopredaji jednoglasno je prihvaćen. 
Diskusija po pročitanom zapisniku je krenula u smjeru neispunjavanja obveza iz radnog 
odnosa i neprovođenja odluka donesenih od strane UO na sastancima, a što je trebao raditi 
tajnik Tomislav Gerić.Gospodin Martinović je ponovo naglasio da je čovjek pravno-formalno 
bio na funkciji tajnika a da nije ništa radio. 3 puta je NO čitao svoj izvještaj i Skupština ga je 
prihvatila. Ja želim da se radi konstruktivno i transparentno, ne zanima me osoba koja radi. 
Zamolio je prisutne da ovaj izvještaj prime na znanje. Gospodin Marijanović je rekao da svi 
trebaju znati o neradu Gerića, i zašto dobiva otkaz jer će ispasti da svi sudjelujemo u neradu. 
Mravak je naglasio da neke stvari treba riješiti bez podizanja bure jer postoje mnogi koji jedva 
čekaju razlog da nas napadnu.Vancaš je rekao da postoje dokumenti iz kojih je vidljivo da 
imamo presudu u našu korist te da Gerić nije kriv što rješenje nije provedeno, jer je to trebala 
učiniti prije njega tajnica Saveza. Gospodin Balen je upitao da li je Predsjednik Bilek potpisao 
sa Gerićem izjavu da će bez tužbe potpisati prekid ugovora o radu i ovjeriti je  kod javnog 
bilježnika za što je dobio i nalog od UO. 
 
5. IZRADA NOVOG  STATUTA HPS-a 
 
Kompletan novi Statut HPS-a napisao je UPU PGŽ i dostavio ga svim članovima UO  
HPS-a i HPS-u. O njemu se nije raspravljalo jer je 6 udruga iz UPU PGŽ poslalo pismeno 
očitovanje u  HPS da se ne slažu s takvim prijedlogom Statuta. Rečeno je da se najprije 
usaglase  pa će se o njemu raspravljati . Udruge koje se ne slažu sa prijedlogom Statuta su : 
Milutin Barač –Rijeka, Žbela – Delnice, Kuš- Cres, Učka – Opatija, Smreka – 
Vrbovsko,Medun-Delnice. Gospodin Đuka Petrić je rekao da je i on sam bio na sastanku, da 
su svi bili na sastanku i da nitko nije imao primjedbi na ovakav Statut. Jednostavno ne 
razumije otkud sad takvi stavovi udruga. Nama je bio cilj smanjiti broj delegata na Skupštini, 
želimo da Savezi povežu rad udruga, da se RH podijeli po regijama i da ima 5 regionalnih 
dopredsjednika, a time se troškovi Saveza ne povećavaju. Ponovo se trebamo sastati i 
usuglasiti stavove.  
Prijedlog PU Lipa je jednoglasno odbijen. Tražili su izmjenu članka 33 i 34. Prijedlog PU 
Lipa je u prilogu ovog Zapisnika. 
Diskusija se najprije fokusirala na obrazloženje gospodina Hrženjaka koji je član PU Lipa . 
Istaknuo je da nema dobru suradnju sa svojom udrugom, te da ga žele smijeniti kako bi netko 
novi došao na njegovo mjesto. On svoj posao odrađuje dobro. Svima šalje izvještaje sa 
sjednica, te rezultate rada HPS-a, ali njegov predsjednik Lončarić uporno tvrdi da se ne radi 
te da su svi korumpirani. Otišao je tako daleko da je rekao da se sa mnom dogovorio da će me 
smijeniti . Ja, nakon razmišljanja , ne želim im dati zadovoljstvo da odlučuju umjesto mene. 
Sa svim ostalim udrugama moje županije imam dobre odnose.Gospodin Pošta je rekao da je 
nakon Lončarića, koji je rekao da Savez ne radi, uzeo riječ i argumentirao o radu Saveza . Za  
raspravu se javio i gospodin Ivan Zelić te se složio sa gospodinom Hrženjakom, jer i on ima 
slične probleme u svojoj županiji. 
Gospodin Mravak je izjavio da ima suglasnost 4 županije sa područja Dalmacije da funkcija 
predsjednika bude profesionalna. 
Gospodin Vlašić se uključio u diskusiju i upozorio članove da bi demokratski sistem patio. 
Udruge moraju imati mogućnost birati svog predsjednika. Ako imenujemo profesionalca onda 
nismo više udruga, mi postajemo firma. Udruge su izbačene iz odlučivanja.Čiji je onda to 
predsjednik.Ovakvom odlukom mi bismo sami sebi stvorili mnogobrojne probleme i izgubili 



članstvo.Naposlijetku takvog predsjednika ne može birati Skupština.  Tajnik i ostali uposleni 
u Savezu su ti koji trebaju izvršavati odluke donesene na sjednicama UO I NO , a predsjednik 
mora ostati amater, Možemo mu odrediti naknadu. Zanima me čije interese zastupa Mravak. 
Ja kao delegat moje županije neman takvu informaciju da su za predsjednika profesionalca. 
Gospodin Pošta se složio dijelom sa izlaganjem gospodina Vlašića ali je nadodao da je posao 
postao opsežan i kako ga amater može uopće izvršavati. Tu informaciju treba pustiti 
pčelarima pa vidjeti. Razmislite o čemu Mravak govori. Slovenija je pokupila 100.000EUR za 
kuće pčelara. Gdje smo mi, da li je netko uopće krenuo u tom pravcu.. Gospodin Balen se 
slaže da baza treba odlučiti kakvog predsjednika izabrati. Predsjednik košta. Kolika plaća i da 
li to možemo izfinacirati. Tucaković je primijetio da je teško dobiti čovjeka koji je uposlen i 
da je još kvalitetan predsjednik amater. 
Kocet je predložio da status predsjednika treba ostati kao i do sada ali mu dati naknadu. 
Previše je da imamo i tajnika i predsjednika profesionalca. 
Martinović misli da je lijepo čuti ova razmišljanja, ali da treba jaki tajnik uz ostale 
profesionalce u Savezu 
Gospodin Kaurić je rekao da se rasplinjavamo u diskusiji. Da najprije moramo srediti Savez , 
odnosno dovesti ga u red a zatim vidjeti kakvog predsjednika želimo. 
Mravak je dao na glasanje prijedlog da se u Statut unese mogućnost da predsjednik bude 
profesionalac. Naglasio je da je to mogućnost a ne uvjet. 
Za mogućnost profesionalizacije funkcije predsjednika  glasalo je 13 delegata a 4 su bila 
suzdržana. 
Formirana je komisija za izradu Statuta : Martinović, Pošta, Mravak, Dušević. 
 
 
6.DOGOVOR O ODRŽAVANJU SKUPŠTINE 
 
Da bi izbjegli 2 skupštine godišnje dogovoreno je da se Skupština održi u 10-om mjesecu 
kako bi se ujedno prihvatio i financijski plan.  
Listopad je izabran i radi izrade novog Statuta jer nije moguće na brzinu izraditi nov i 
kvalitetan Statut, a i na prošloj Skupštini je rečeno da neće biti Skupštine dok se ne napravi 
novi Statut. 
 
7.PRIJEDLOG PRAVNIH AKATA HPS-a 
 
V.d. tajnica Ankica Dušević poslala je na usvajanje pravilnike koje moramo imati po Zakonu 
o zaštiti na radu, pa ih je zamolila da donesu odluku o njihovom prihvaćanju: 
-Pravilnik o zaštiti na radu 
-Pravilnik o pružanju prve pomoći 
-Pravilnik o zaštiti od požara 
-Plan evakuacije i spašavanja 
-Ponuda firme Inspekt za izradu elaborata o procjeni rizika. 
Gospodin Pošta tražio je da se pribavi i ponuda od firme Zagrebinspekt što ćemo učiniti i 
poslati svim članovima UO mailom. 
Gore navedeni pravilnici jednoglasno su prihvaćeni. 
 
Dostavljen je i Pravilnik o radu. Dogovoreno je da ćemo se čuti se gospodinom Kocetom i 
Puškarićem kako bismo se usklali sa naknadama i dodacima sa njihovim firmama. Što ćemo 
učiniti u najkraćem roku. Pravilnik ne trebamo imati jer imamo manje od 20 zaposlenih ,ali 
kako mnoga pitanja iz radnog odnosa nisu riješena odlukama, sve ćemo riješiti pravilnikom. 
 



Pravilnik o plaćama je regulirao zatečeno stanje. Kako nema odluka o povećanju plaća, a 
radnici imaju potpisane ugovore o radu na navedene iznose, regulirali  smo ih ovim 
pravilnikom. 
Gospodin Kocet je pokrenuo diskusiju i primijetio da je nesrazmijer između plaća uposlenika, 
jer po njegovom  nema značajne ili nikakve razlike među uposlenicima. Budući da radnici već 
imaju potpisane valjane ugovore o radu, pri budućim zapošljavanjima treba biti oprezan i 
voditi računa o složenosti poslova. Lesjak i Petić nemaju jednaku odgovornost i složenost 
poslova isto tako neprimjereno je da gospođa Vesna ima samo 200 kn manju plaću od 
Vedrana i Saše. Razlike trebaju postojati. Treba se uvesti red  i po koeficijentima 
obračunavati plaće. Gospodin Martinović je naveo da je ovo zatečeno stanje i ne možemo 
ništa mijenjati. Slaže se s Kocetom da ubuduće ,pri primanju novih zaposlenika, treba voditi  
računa o složenosti poslova. Ovaj pravilnik i plaće u njemu navedene, te način obračuna ne 
možemo mijenjati. O pravilniku o plaćama nije glasano, odgođeno je za slijedeću sjednicu jer 
je materijal stigao prije sjednice. 
V.d. tajnica je izvjestila prisutne da će se uskoro, kad nađemo pouzdanu odvjetničku kuću, 
krenuti u upis vlasništva nad nekretninom u kojoj je sjedište Saveza. 
 
 
8. RAZNO 
 
1.Davanje podrške za orgaizaciju Apimondie Slovenskom pčelarskom savezu ili Savezu 
pčelarskih organizacija Srbije. 
Na sjednici je izglasana podrška Slovenskim pčelarskom savezu sa 14 za i  3 suzdržana 
glasa. 
 
2.Prijedlog da se sa Ivanom Tlak Gajger sklopi ugovor o djelu da se izda knjižica o 
bolestima pčela, slikama i liječenju. Ugovor bi se sklopio na 2500,00 kn neto 
Prijedlog je jednoglasno prihvaćen od članova UO 
 
3.Prijedlog da se Međunarodna konferencija o medu financira sa 8.500,oo kn. Prošle godine 
smo ih pomogli sa 5.000,00 kn. 
Prijedlog nije prihvaćen jer nije donesen Pravilnik o dodjeli sredstava, koji je trebalo 
donijeti još u 3 mjesecu 2016. godine. Bilo kakvu drugu potporu ćemo im dati. 
 
4.Provoz pčela preko Neuma još uvijek nije riješen. Gospodin Vlašić moli da se to pitanje, 
bitno za pčelare Dubrovačko-neretvanske županije riješi. Ulaskom RH u EU moramo 
slijediti pravila EU i sad u tom pogledu ne možemo ništa učiniti. 
 
5.Gospodin Čuljak moli za rješenje plaćanja povjerenika kad ide na snimanje novog 
pčelinjaka. Postoji odluka koju treba naći u zapisnicima, pa ćemo je poslati. 
 
6.U Dalmaciju nam dolaze stranci koji žele oformiti oplodne stanice i pčelinjake izvijestio je 
Mravak. Dovodi ih Radošević Renato , a pčelari su im spremni ustupiti svoje parcele. To ne 
smijemo dopustiti. Na Pelješac dolazi Poljak i radi oplodnu stanicu, a radnici su iz Bosne.  
Italija je radi etine u karanteni. Moramo zauzeti stavove i otići u Ministarstvo poljoprivrede sa 
tim problemom. 
 
7.Ptice pčelarice su veliki problem. Moramo dogovoriti sastanak u Ministarstvu kulture kako 
bismo uspjeli riješiti taj problem, jer je ona invazivna vrsta. 



8.Puskarić je pozvao sve pčelare koji misle seliti na njegovo područje, gdje je bilo prošle 
godine 270 vozila sa pčelama, da mu se jave , jer Saborsko je malo mjesto  i postoje prijetnje 
da će mještani uništiti vozila i pčele. 
 
9.Gospodin Pošta je rekao da se gospodin Piljak nedostojno ponaša i širi neistine o radu HPS-
a, tim više što sjedi s nama na sjednicama a nije član UO. Gospodin Petić Saša je rekao da se 
sve treba reći gospodinu Piljku budući je on prisutan na sastancima UO sam kada je tema 
nacionalne staklenke jer je on voditelj projekta. 
 
Napomena: Po točki 3. iz dnevnog reda nije bilo diskusije. 
 
Sjednica je završila u 15.15 h.  
 
 
Zapisnik sastavila. v.d. tajnica HPS-a Ankica Dušević. 
 
 

Hrvatski pčelarski savez 
        Ivan Mravak 

 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 

 
 

 
 
 
 


